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La Generalitat encarrega el projecte 
per al nou tramvia de Balaguer.
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Salardú recupera una de les tres 
antigues portes d’entrada.

p. 22

el ple telemàtic de la moció de censura, que va començar amb problemes de connexió.

ajuntament De pontS

e. Farnell
❘ pontS ❘ Solés Carabasa d’ERC 
es va convertir ahir en la nova 
alcaldessa de Ponts al prospe-
rar la moció de censura contra 
l’alcalde, Josep Tàpies (JxCat). 
La votació per cessar-lo es va re-
soldre amb una insòlita unani-
mitat: als vots dels republicans i 
dels dos edils independents que 
van impulsar la censura, es van 
afegir els del mateix Tàpies i de 
la resta d’edils de Junts.

La moció de censura es va 
votar en un ple per via telemà-
tica, la segona d’aquest tipus a 
Catalunya després de la de Mal-
dà, aquest mateix mes. Després 
de la votació, la nova alcaldes-
sa va recordar que ERC va ser 
fa un any la llista més votada 
a les municipals a Ponts, i que 
un acord entre JxCat i els in-
dependents de Ponts per Cata-
lunya (PontsxCat) va prendre 
l’alcaldia als republicans. “ERC 
va acceptar aleshores amb nor-
malitat democràtica el pacte de 
governabilitat. Ara, al cap d’un 
any i amb la mateixa normalitat, 
ens veiem obligats a presentar 
aquesta moció de censura per 
substituir l’alcalde”, va dir.

Carabasa va recordar que 
l’acord de govern amb els in-
dependents, encapçalats per 
Emili Palà, és “fruit d’una ne-
gociació llarga, meditada, justi-
ficada, transparent i coherent”, 
i que “té com a únic objectiu 
créixer, avançar i construir un 
Ponts millor”. Va criticar la ges-
tió de Tàpies per “autoritarisme, 
irresponsabilitat i de falta de 
transparència” i el va culpar a 
ell de la moció de censura per 
“falta de lideratge”. 

ERC arrabassa el govern de Ponts a JxCat en una 
censura que va recolzar fins i tot l’alcalde cessat
Solés Carabasa relleva Josep Tàpies en un ple telemàtic que es va resoldre amb una insòlita unanimitat

municipis política

Per la seua part, Tàpies va 
explicar que el seu vot a favor 
del seu propi cessament és un 
gest per evitar que ERC tingui 
pressions del líder de Pontsx-

Cat, Emili Palà. Aquesta for-
mació i Junts van ser socis al 
govern local. El ja exalcalde va 
allargar la mà als republicans 
per formar un govern “fort i 

estable”, sense demanar res a 
canvi. Per la seua part, Palà es 
va defensar i va apuntar que era 
l’únic alcalde que s’“autocensu-
rava”. També va sol·licitar-ne la 
dimissió davant del “ridícul més 
gran que ha protagonitzat” i el 
va acusar de governar de forma 
autoritària. Finalment, Caraba-
sa va agrair el suport a la moció 
i va destacar que “això no és un 
nosaltres contra vosaltres”. Va 
assegurar que es fomentaran 
accions d’arrelament, dinamit-
zació i cohesió social i repobla-
ció des dels valors republicans. 
El ple va fer un minut de silenci 
per les víctimes del Covid-19.

Mollerussa provarà els contenidors amb 
targeta identificativa aquesta tardor

medi ambient escombraries

j. gómez
❘ moLLeruSSa ❘ Alguns carrers de 
Mollerussa tindran aquesta ma-
teixa tardor contenidors que no-
més s’obriran amb una targeta 
personal, que identificarà qui 
tira les escombraries. S’instal-
laran en una desena de punts 
de recollida de la ciutat, amb 
l’objectiu de millorar els índexs 
de reciclatge a la ciutat. Es trac-
ta d’una prova pilot que porta-
rà a terme l’Agència Catalana 
de Residus (ARC) a petició del 

consell comarcal del Pla d’Ur-
gell. A aquesta iniciativa ja es 
van afegir tres municipis de la 
comarca: el Palau d’Anglesola, 
Sidamon i Vilanova de Bellpuig, 
i ara també s’hi ha adherit la 
capital de la comarca a petició 
de l’ajuntament. Aquest projecte 
pretén començar a implantar 
mesures per millorar el percen-
tatge de reciclatge al Pla d’Ur-
gell, que s’ha de situar al 50% 
de les escombraries tal com 
dicta la normativa europea. En 

aquest sentit, l’any passat només 
tres municipis de la comarca 
van aconseguir superar aquest 
percentatge. Van ser Linyola, 
amb un 53%; Fondarella, amb 
un 52%, i el Palau d’Angleso-
la, amb un 51%. A Mollerussa, 
la xifra va passar del 45,5% al 
45,8% el 2019, amb un incre-
ment de recollida de les fracci-
ons d’envasos (8,35%) i de vidre 
(8,5%). S’ha de destacar que la 
mitjana de reciclatge al Pla va 
ser del 45,3% el 2019.

Entitats rebutgen l’Agència de Patrimoni Natural
❘ LLeiDa ❘ Asaja va demanar ahir paralitzar l’Agència de Patrimoni 
Natural fins a arribar a un consens amb el territori. S’afegeix així 
a la Diputació i a alcaldes del Sobirà i del Jussà (vegeu SEGRE 
d’ahir). Foment del Treball i l’Institut Agrícola Català de Sant 
Isidre van instar a “la retirada total” de la proposició de llei “pels 
perjudicis que causaria al sector agroalimentari i forestal”. Per 
la seua part, l’alcalde d’Almacelles, Josep Ibarz, va criticar que 
la Diputació “no donés suport a la creació d’aquesta agència”.

La zona blava de Fraga torna a ser de pagament dilluns
❘ fraGa ❘ Fraga va anunciar ahir que dilluns la zona blava serà 
de pagament de nou després de més de 2 mesos de gratuïtat.

Les Borges ratifica els últims tràmits per a l’arxiu
❘ LeS BorGeS ❘ El ple de les Borges va aprovar dijous el projecte de 
l’arxiu i canvis urbanístics per construir el teatre.

leS FraSeS

«Accepto el repte amb 
voluntat de servei, 
per crear un govern 
estable i ferm»

solés carabasa (erc)  
aLcaLDeSSa De pontS

«ERC ha de governar 
sense les pressions de 
Palà, i sense afavorir 
interessos polítics»

Josep tàpies (Jxcat)  
exaLcaLDe De pontS

leS clauS

Comicis del 2019
z  erc va ser la primera llista 
més votada a les eleccions del 
maig del 2019 i va obtenir cinc 
edils, tot i que un acord entre 
els quatre de jxcat i els dos de 
ponts per catalunya li va pren-
dre l’alcaldia als republicans.

Crisi interna de govern
z tàpies va cessar al març els 
edils de ponts per catalunya 
de l’equip de govern i el govern 
va quedar en minoria. L’alcalde 
va atribuir el cessament a desa-
vinences i deslleialtat.

Govern d’unitat
z els dos grups a l’oposició van 
demanar a tàpies formar un go-
vern d’unitat, amb els onze edils 
de la corporació, per afrontar la 
crisi sanitària.

Acord de moció
z erc i pontsxcat van arribar a 
un acord per presentar la moció 
de censura després de denunci-
ar la “incapacitat política de l’al-
calde” per aconseguir una ma-
joria al consistori.

Dos censures en vuit anys
z aquesta moció de censura és 
la segona a ponts des de la del 
2012, amb la qual erc va desti-
tuir maria antònia pubill (ciu).

Maldà i Cervera
z aquesta moció de censura és 
la segona aquest mes a Lleida 
després de la de maldà, i la de 
cervera es votarà al juny.
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BALAGUER
Consell Comarcal .  .  .  .  .  .  .  .  .  .    .  . 973 44 89 33
Ajuntament .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 973 44 52 00
CAP   .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 973 44 77 14

Urgències mèdiques  .  .  .  .  .  .  .  .  . 973 44 60 28
Farmàcies  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Sala  .  . 973 44 50 87
  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Garcia Aldavó  .  . 973 45 02 14
  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . March  .  . 973 44 52 80
  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Claver  .  . 973 44 53 84
Taxis  .  .  .  .  .  .  . Pere Izquierdo  .  . 660 33 63 60
  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .Vidao  .  . 973 44 56 83
  .  .  .  .  .  .  .  .  . Jose Maria Cortés  .  . 973 43 82 02  
Francisco Salse .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .    .  . 973 44 63 05

  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . Serra  .  . 606 10 52 23
  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .Auto taxis  .  . 973 44 50 22
Correus .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 973 44 58 26
Lapallavacara  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 973 45 15 55
Teatre   .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 973 44 52 52
INEM  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 973 44 32 73
Bombers   .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 973 44 50 80
Guàrdia Urbana  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 973 45 00 00
Mossos d’Esquadra  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 973 45 77 00

CAMARASA
Ajuntament .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 973 42 00 09
ALGERRI
Ajuntament .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 973 42 60 13
Consutori mèdic  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .    .  . 973 42 60 27
PONTS
Ajuntament .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 973 46 00 03
Bombers   .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 973 46 08 37
Mossos d’Esquadra  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 973 45 00 80

CAP  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 902 46 10 00
ARTESA DE SEGRE
Ajuntament .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 973 40 00 13
Bombers   .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 973 40 05 36
Creu Roja  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 973 40 04 40
Servei d’ambulàncies .  .  .  .  .  .    .  . 902 45 09 02
ÀGER
Ajuntament .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  .  . 973 45 50 04
Consorci del Montsec .  .  .  .  .  .    .  . 973 45 50 96

Noguera

El Govern renovarà el projecte 
del futur tramvia de Balaguer
Amb un nou projecte que inclourà peticions de l’ajuntament

infraestructures trens

Imatge d’arxiu de l’estació de tren de Balaguer.

esmeralDa farnell

e. Farnell
❘ Balaguer ❘ L’empresa pública 
de la Generalitat Infraestruc-
tures.cat ha tret a concurs la 
redacció d’un projecte per a 
noves andanes a l’estació de 
trens de Balaguer, que s’em-
marcarà en la integració ur-
bana de la línia ferroviària de 
la Pobla. 

Amb un pressupost de 
225.000 euros, haurà de faci-
litar la integració de les vies i 
altres infraestructures en el 
futur servei de tramvia a la ca-
pital de la Noguera. El projecte 
preveu desplaçar 120 metres 

cap al sud l’andana de l’estació. 
L’edifici actual deixarà d’exer-
cir aquesta funció. 

Així mateix, s’inclouen 
cinc nous accessos o passos 
cap a la nova àrea urbanísti-
ca d’Inpacsa i permetrà pro-
longar el passeig de l’Estació 

sense que quedi tallat per les 
vies del tren.

Precisament, el consistori 
va sol·licitar que s’incloguessin 
aquests accessos per afavorir 
el futur desenvolupament ur-
banístic de la ciutat. L’àmbit 
d’actuació inclou una superfí-
cie de 15.400 metres quadrats 
i comprèn el tram de 700 me-
tres de longitud a l’entorn de 
l’estació de tren, des del carrer 
Urgell (actual pas que creua 
les vies del tren) fins al carrer 
Tarragona. L’actuació preveu 
una inversió estimada de deu 
milions d’euros.

InverSIó
la integració de les vies  
a Balaguer preveu una 
inversió estimada de  
deu milions d’euros

Les Avellanes farà una sala de 
vetllatoris a Vilanova de la Sal

La Baronia abordarà aquest 
estiu l’asfaltatge de camins

equipaments funeraris

municipis camins

e. F.
❘  le s av ell ane s i  san ta linya ❘ 
L’ajuntament de les Avella-
nes i Santa Linya ha donat 
llum verda a la construcció 
d’una sala per a vetllatoris 
al nucli de Vilanova de Sal. 
Aquest equipament serà el 
primer que hi haurà al mu-
nicipi. Cap dels altres pobles 
no el té, segons va explicar 
l’alcaldessa, Lidia Ber. Va as-

segurar que l’objectiu és que 
cada nucli tingui la seua sala 
en un futur. 

Les obres d’aquest equipa-
ment s’iniciaran passat l’es-
tiu i preveuen una inversió 
de 58.000 euros. Es farà a la 
planta baixa de l’edifici de les 
antigues escoles del poble. 
Les obres compten amb una 
subvenció de la Diputació de 
més de 45.000 euros.

e. Farnell
❘ la Baronia De rialB ❘ L’ajunta-
ment de la Baronia de Rialb 
ha donat llum verda a la mi-
llora d’un tram de la via rural 
de camí del Riu-Massanés. 
Els treballs preveuen l’asfal-
tatge d’aquest tram, molt uti-
litzat pels veïns del municipi i 
d’1,5 quilòmetres, aproxima-
dament. L’objectiu del con-
sistori és tenir enllestida la 

millora aquest mateix estiu, 
aprofitant les altes tempera-
tures, perquè el traçat estigui 
a punt a la tardor. 

El tram en el qual s’actuarà 
s’inicia a la piscifactoria del 
Molí Nou, va explicar l’alcal-
de, Antoni Reig. Les obres 
preveuen una inversió de 
més de 40.000 euros i comp-
ten amb una subvenció de la 
Diputació.

Vallfogona planta cent arbres  
a la banqueta del canal

projectes turisme

❘ vallfogona De Balaguer ❘ El ple 
de l’ajuntament de Vallfogo-
na de Balaguer ha aprovat un 
projecte per plantar cent ar-
bres a la segona séquia prin-
cipal del Canal d’Urgell, al 
tram entre la C-13 i el camí 
del Comú. La iniciativa for-
ma part del projecte de Pai-
satges de Ponent de la Dipu-
tació, i preveu una inversió 

de 52.157 euros, amb una 
subvenció del fons europeu 
Feder. 

L’alcalde, Xavier Caste-
llana, va explicar que a la 
tardor s’abordarà l’actuació, 
que també preveu senyalitzar 
l’entorn i una campanya de 
difusió i divulgació del patri-
moni natural de la banqueta 
del Canal.

www.segre.com/club

Telèfon del Club 
973 248 008
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xavier pujol
❘ lleiDa ❘ “He decidit posar punt 
final a la meua carrera esporti-
va. Estic trist però content d’ha-
ver-ho fet al meu club, a casa i 
al costat de la gent que estimo.” 
Amb aquestes paraules oficia-
litzava ahir Lluís Tomàs la se-
ua retirada de l’hoquei patins, 
una notícia que ja va avançar 
SEGRE fa setmanes. Ho va fer 
acompanyat pels seus, com-
panys, cos tècnic i directiva, en 
un acte molt emotiu a la pista 
annexa a l’Onze de Setembre 
i en el qual no va poder conte-
nir les llàgrimes, sobretot quan 
va recordar el seu pare, el gran 
culpable que es dediqués a 
aquest esport, i al referir-se a 
la seua esposa i al seu germà  
i company Andreu. “Si alguna 
cosa fa més especial tot el que 
he pogut aconseguir és haver-ho 
fet al costat del meu germà bes-
só, amb el qual he gaudit cada 
moment i amb qui, sobretot, he 
pogut recordar la persona que 
sempre ens ha acompanyat i 
ha fet possible que avui estigui 
aquí, el meu pare”, va dir visi-
blement emocionat.

“Si faig una mirada enrere, 
i és tan enrere que potser jus-
tifica aquest moment, recordo 
quan vaig començar amb 5 anys 
a jugar a hoquei a Tremp. No di-
ré el tòpic que l’esport m’ho ha 
donat tot, però sí que estem en 
un equilibri. Jo li he donat molt 
i ell m’ha tornat moltíssim”, va 
apuntar Lluís, que el 6 de juliol 
complirà 34 anys, 28 dels quals 
els ha passat sobre uns patins i 
tretze enrolat al Llista, en dos 
etapes diferents.

Va recordar que la seua de-
cisió de posar-se sota els pals 
d’una porteria va ser anecdò-
tica. “Dels que començàvem 
llavors un havia de posar-se de 
porter i em va tocar a mi. No sé 
si perquè era el més grassonet 
o el que patinava pitjor. Aquí 
va començar la meua història a 
l’hoquei”, va dir. Va fer un repàs 
de la seua trajectòria. Del Tremp 
va passar al Llista quan va venir 
a Lleida a cursar els estudis de 
batxillerat i va emigrar a Bar-
celona en la seua etapa univer-
sitària. Allà va jugar dos anys 
a l’Horta i dos més a l’Andorra. 
“Una situació esperpèntica i di-
fícil d’entendre vivint a Barce-
lona”, va reconèixer. Després, 
Joan Carles se’l va emportar a 
l’Igualada, on la seua vida va 
canviar per complet. “Allà vaig 
madurar com a esportista. Van 
ser dos anys en els quals, sense 

“M’hauria agradat 
acomiadar-me jugant”
Lluís Tomàs anuncia la seua retirada després de tretze temporades al Llista || Va 
esclafir a plorar al recordar el seu pare, el ‘culpable’ que es dediqués a l’hoquei

hoquei patins lleida llista

lluís Tomàs posa amb la majoria dels seus companys i cos tècnic, tots mantenint la distància de seguretat i amb mascareta. a la dreta, amb la seua esposa i fills.

magDalena altisent

magDalena altisentmagDalena altisent

jugar, més vaig aprendre per ser 
porter d’hoquei. És la ciutat on 
visc i on gràcies al món de l’ho-
quei vaig conèixer la que avui 
és la meua dona i la mare dels 
meus dos fills”, va dir amb la 
veu entretallada.

Després d’un any al Cer-
danyola va tornar al Llista, 
la temporada 2009-2010, “la 
pitjor de la meua vida esporti-
va”, assegura amb rotunditat. 
“Ens vam reunir a l’agost [del 
2009] l’Enric [Duch], l’Albert 
[Folguera], l’Andreu [Tomàs] i 
jo per decidir si continuàvem 

o deixàvem caure el club amb 
més història de la ciutat. Va ser 
un any extremament complicat 
perquè sabíem que, si baixàvem, 
el club desapareixia. Per sort 
vam aconseguir salvar-nos”, va 
recordar. Després del tortuós 
retorn, Lluís va parlar de l’etapa 
més recent i exitosa de l’entitat. 
“En els últims anys el club ha fet 
un canvi de xip, de mentalitat, 
i s’ha fet el que era impossible, 
guanyar dos anys seguits la Co-
pa CERS”, apunta. Va ser des-
prés de conquerir el ceptre eu-
ropeu la temporada 2018-2019 

quan es va plantejar penjar els 
patins, però “per l’amor que li 
tinc al club”, va dir, va ajornar 
la decisió. “És el final de la me-
ua etapa esportiva i ho faig al 
club que estimo i en el moment 
que sento que és més oportú. 
M’hauria agradat acomiadar-me 
jugant, però la situació és la que 
és. El que tenia clar, indepen-
dentment del que ha passat, és 
que aquest era l’últim any”, va 
dir Lluís, que descarta, en un 99 
per cent, ser entrenador. “Tinc 
un caràcter massa temperamen-
tal”, reconeix.

lluís no va poder contenir 
les llàgrimes durant l’acte.

El club li retirarà la 
samarreta i li farà 
un homenatge
n El Llista l i retrà un 
homenatge a l’inici de la 
temporada vinent, amb la 
retirada de la seua samar-
reta amb el 10 inclosa. El 
president, Enric Duch, li 
va obrir la porta perquè 
en un futur es reincorpori 
al club per desenvolupar 
altres funcions.
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Suspenen la  
30a Fira d’Art de 
Salàs de Pallars

certàmens

❘ SAlàS De PAllArS ❘ L’Associació 
Fira d’Art de Salàs ha decidit 
suspendre la trenta edició de 
la mostra d’art d’aquest mu-
nicipi, prevista per als dies 
8 i 9 d’agost d’aquest any, al 
no disposar de prou temps 
per organitzar-la a causa del 
confinament, d’una banda, i 
perquè es desconeix quin se-
rà la situació a l’agost, d’altra 
banda. 

Així mateix, l’Associació 
preveu, sempre que les cir-
cumstàncies ho permetin, 
realitzar alguna activitat els 
dies del certamen per cele-
brar el trentè aniversari.

el museu Carmen 
Thyssen reobrirà 
dimarts, dia 2

andorra

❘ eSCAlDeS-eNGOrDANY ❘ El museu 
Carmen Thyssen Andorra 
reobrirà dimarts que ve, 2 de 
juny, i ho farà amb l’entrada 
gratuïta durant tot el mes. 
L’equipament ha adaptat les 
instal·lacions a les mesures 
de seguretat i prevenció del 
Covid-19 pertinents, seguint 
les directrius dels ministe-
ris de Salut i Cultura del 
Principat. 

Per accedir a l’edifici serà 
necessari portar mascare-
ta i a dins hi haurà diver-
sos dispensadors amb gel 
hidroalcohòlic.

el romànic de  
la Vall de Boí 
obrirà a partir 
del 4 de juny
Sant Climent primer i 
les altres més tard

patrimoni esglésies

acn
❘ TAüll ❘ L’església romànica de 
Sant Climent de Taüll serà la 
primera del conjunt d’esglési-
es de la Vall de Boí a reobrir 
les portes amb la desescalada. 
Ho farà a partir del dijous 4 de 
juny, i la resta de temples, així 
com el Centre del Romànic, la 
seguiran de forma progressiva 
a fi d’obrir amb les màximes 
garanties de seguretat. 

Així doncs, no podrà visi-
tar-se la següent església fins 
que no s’hagi verificat durant 
quatre dies seguits el bon fun-
cionament de les mesures im-
plementades a Sant Climent. 
L’objectiu és que tothom pugui 

tornar a disfrutar del romànic, 
per la qual cosa entre els dies 
4 i 21 de juny l’entrada sera 
gratuïta. 

Els campanars, on no es po-
den garantir les mesures de 
seguretat sanitàries, estaran 
tancats al públic. Així mateix, 
serà igualment necessari reser-
var a la pàgina web.

Caldrà fer ús del gel hidro-
alcohòlic per desinfectar-se les 
mans abans d’entrar i, durant 
la visita, s’haurà de portar la 
mascareta posada. 

Així mateix, els visitants 
hauran de mantenir en tot mo-
ment la distància de seguretat 
de dos metres amb el personal 
i la resta de públic.

CeNTre Del rOmàNiC

L’església romànica de Sant climent de Taüll.

el Govern aprova cinc 
milions per a treballadors 
de les arts escèniques

subvencions teatre

redacció
❘ lleiDA ❘ El conseller de Treball, 
Chakir el Homrani, i la conse-
llera de Cultura, Mariàngela 
Vilallonga, van anunciar ahir 
de manera conjunta una nova 
prestació econòmica extraor-
dinària d’urgència, pressupos-
tada amb cinc milions d’euros, 
dirigida als professionals de les 
arts escèniques. En aquest sen-
tit, Cultura aportarà 2,5 milions 
a aquesta línia d’ajuts i Treball, 
els altres 2,5.

La consellera Vilallonga va 
explicar que, “principalment, 
les mesures van dirigides a les 
persones que no han pogut tenir 
prou cobertura en els moments 
inicials de l’estat d’alarma fins 
que es va implementar la pres-
tació de l’Estat, a començaments 
de maig. Bàsicament s’adrecen 

a músics, actors i actrius, tèc-
nics, i professionals vinculats a 
aquests àmbits”.

Aquesta ajuda serà d’un im-
port equivalent a l’Indicador de 
Renda de Suficiència de Cata-
lunya per cada dia d’inactivi-

tat entre el 13 de març i el 6 de 
maig (18,97 € dia) i, per tant, 
d’un import màxim d’1.024,38 
euros per persona. Es preveu 
que beneficiï prop de 6.000 
persones.

18,97 € per dia inacTiu
l’ajuda serà de 18,97 €  
per cada dia d’inactivitat  
i amb un import màxim  
de 1.024,38 € per persona

LeS cLauS

Mesures de seguretat. Per accedir a l’exposició serà obligatori 
fer ús del gel hidroalcohòlic ubicat a l’entrada així com portar 
mascareta. En cas de no tenir-ne, el centre en facilitarà una. S’hi 
podrà accedir de forma individual o amb familiars.

Calendari i horaris. CaixaForum reobrirà amb l’horari habitual: 
de dilluns a divendres de 10 hores a 14 i de 17 a 20; els dissabtes 
d’11 a 14 i de 17 a 20, i els diumenges i festius, d’11 a 14. A més i 
de forma excepcional, el centre no tancarà a l’agost.

una de les peces que es podran veure durant el recorregut del caixaForum de Lleida a partir de dilluns.

mAiTe mONNé

m. codinaS
❘ lleiDA ❘ CaixaForum de Lleida 
va obrir ahir per fi les portes, 
tot i que només per a la premsa. 
I va ser per presentar l’exposi-
ció que, a partir de dilluns, farà 
“reviure” als visitants les avant-
guardes històriques de la mà de 
l’Institut Valencià d’Art Modern 
(IVAM), referent internacional 
en l’art de les avantguardes del 
segle XX. La mostra Les avant-
guardes històriques 1914-1915. 
Construint nous mons es podrà 
visitar fins al dia 10 de gener, 
sense l’aturada de l’agost d’al-
tres anys. 

L’exposició, creada a partir 
del llegat de l’escultor Julio 
González, ofereix una relec-

tura de les primeres dècades 
del segle XX a través de figu-
res com André Breton, Mar-
cel Duchamp, Joan Miró, Olga 
Rozanova, Alexander Calder, 
Sonia Delaunay, Josep Renau i 
Valentina Kulagina, entre molts 
d’altres. Així, consta d’un total 
de 145 peces d’aquesta etapa en 
diferents tècniques (pintura, co-
llage, fotografia i escultura), es-
tructurades de manera temàtica 
i no cronològica en cinc seccions 

lleida desconfina l’art
La mostra que obre dilluns a CaixaForum inclou obres de Breton, Duchamp 
o Sonia Delaunay || L’entrada és gratuïta i hi haurà educadors al recorregut

equipaments exposició

per exposar la base del desen-
volupament de la modernitat. 
El recorregut comptarà amb 
educadors per resoldre dubtes 
al públic. A més, es comple-
ta amb la projecció de quatre 
films: Anèmic Cinema (1926), 
de Marcel Duchamp; Entr’ac-
te (1924), de Francis Picabia; 
Tiempos modernos (1926), de 
Charles Chaplin, o El cuiras-
sat Potemkin (1925), de Serguei 
Eisenstein.

àmpLia moSTra
l’exposició consta d’un total 
de 145 peces d’aquesta 
etapa de fotografia, pintura, 
collage i escultura
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